
T-06. Nagycsütörtök

Kedves Szülők és Gyerekek!

Elérkezett a nagyhét ötödik napja, nagycsütörtök. Az Úr Jézus idejében ez a nap a
kovásztalan kenyerek ünnepének első napja volt, amikor elkészítették a páskabárányt. Az Úr
Jézus és tanítványai is asztalhoz telepedtek, és megtartották az ünnepet. Ezt nevezik utolsó
vacsorának, mert ekkor este evett utoljára az Úr Jézus. Másnap már keresztre feszítették.
Ennek a vacsorának a végén rendelte el az Úr Jézus az úgynevezett úrvacsorát, amikor új
értelmet adott a kovásztalan kenyerek és a páskabárány ünnepének.

Miért volt a kovásztalan kenyerek ünnepe? Izrael népe Egyiptomban a fáraó elnyomása
alatt volt, és Istenhez kiáltottak, hogy szabadítsa ki őket onnan. Akkor Isten Mózest elküldte a
fáraóhoz, hogy engedje ki a népet. De a fáraó nem engedte. Akkor Isten 10 csapással sújtotta
Egyiptomot. A tizedik volt a legsúlyosabb, és utána elengedte őket a fáraó. A tizedik csapás
alkalmával az Úr angyala megölt Egyiptomban minden elsőszülöttet. Gondoljátok el, milyen
fájdalom lenne, ha a legidősebb testvéreteknek az éjjel meg kellene halni. Isten azt mondta,
hogy meg lehet menteni az elsőszülöttet, ha egy bárányt levágnak, és a vérét kívül kikenik az
ajtófélre és a szemöldökfára. Bent a házban pedig megsütik a bárányt, és megeszik
kovásztalan kenyerekkel és keserű füvekkel. Így is történt. Minden egyiptomi elsőszülött
meghalt, de Izrael elsőszülöttei életben maradtak. Ennek a szabadulásnak az emlékére
tartották Izraelben minden évben a kovásztalan kenyerek és a páskabárány ünnepét.

Milyen új értelmet adott ennek az ünnepnek az Úr Jézus? Amikor már elfogyasztották a
bárányt, vége volt a páskabárány ünnepének, vevé Jézus a kenyeret és hálákat adván, megtöré
és adá a tanítványoknak, és monda: Vegyétek, egyétek; ez az én testem. És vevén a poharat és
hálákat adván, adá azoknak, ezt mondván: Igyatok ebből mindnyájan; Mert ez az én vérem,
az új szövetségnek vére, amely sokakért kiontatik bűnöknek bocsánatára. (Mát 26,26-28)
Vagyis az Úr Jézus ezzel azt mondta, hogy az egyiptomi páskabárány csak előképe volt
annak, amit Ő tesz. Majd az Ő testét törik meg, az Ő vére folyik ki, amikor keresztre feszítik,
mert Ő az Isten Báránya, és az Ő vére már nemcsak az elsőszülötteknek, hanem minden
ember bűnének az eltörlésére elég lesz. A kenyér, amiből mindannyian ettek, az Ő testét, a
pohárban lévő bor pedig, amiből mindnyájan ittak, az Ő vérét ábrázolja ki.

Vasárnaponként, mi is azért tartunk kenyértörést, vagy más néven úrvacsorát, hogy
emlékezzünk arra, és hálát adjunk azért, hogy az Úr Jézus értünk is meghalt, és a mi
bűneinket is mind eltörölte az Ő vére. Így tiszták és bűntelenek lettünk Isten előtt.

Ha majd ti, gyerekek egyszer rádöbbentek arra, hogy milyen bűnösök vagytok, akkor
jusson eszetekbe, hogy az Úr Jézus értetek is meghalt, és jöjjetek Hozzá, hogy törölje el a ti
bűneiteket is. Lehet, hogy annyira bántanak a bűneitek, hogy azt érzitek, ezeket már nem
lehet megbocsátani, ilyen sok és nagy bűnt már nem töröl el Jézus vére. De ez nem így van.
Én is ezt éreztem 15 éves koromban. De mégis az Úr Jézushoz jöttem, imádkoztam, és utána
bizonyos lettem abban, hogy megbocsájtotta a bűneimet. Lehullott rólam a bűn terhe. Így lesz
veletek is, hasonló helyzetben. Csak jöjjetek az Úr Jézushoz.

Az Úr Jézust még azon az éjszakán elárulta Júdás, elfogták, és másnap, nagypénteken bíróság
elé állították. De erről majd holnap lesz szó.
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